

Regular Council Meeting Highlights

Sept 5th, 2023



Council Highlights briefly identify decisions made by Council. Council encourages its residents, businesses and stakeholders to keep in touch with Council news.

A municipal pool 2023 report was presented to highlighting the special events held, schedule, attendance and local donors.

An Ontario Clean Water Agency (OCWA) quarterly report was presented for April to June 2023. An update was also provided to Council on the actions taken to date for the discoloured water concerns for 5th and 6th Street and the remedial work that will be ongoing.

Council approved a 3.5% salary increase, effective June 1, 2023, to the administrative staff of the municipality, SRF Fire Department volunteer firefighters, and members of Council.

A new pickleball league is looking to start in 2024 using the arena floor. The Town will look into funding for the purchase of equipment.

Council approved a funding extension for the Industrial Park project.

The province is currently proposing changes to how land use planning is carried out through the "Provincial Planning Statement" which would replace the current "Provincial Policy Statement" as well as other planning documents. A review of the "Provincial Planning Statement" will be completed and a report will be back to Council for further consideration.

The Porcupine Health Unit has sent a request to the Minister of Environment, Conservation and Parks for the installation of Air Quality Monitoring Stations in the Porcupine Health Unit Region.

Council is supporting other municipalities in their petition to the province to help regulate Short Term Rentals.

Council has started the review of their employment policies with their leaves policies being passed at the September 5th Council meeting.

Regular Council meetings are open to the public at the Town Hall & available to watch virtually. For additional information residents are welcomed to view out complete agenda with details at <https://townofsmoothrockfalls.civicweb.net/Portal/>

Faits marquant de la réunion du Conseil

5 sept 2023



Les faits marquant du Conseil indiquent brièvement les décisions prises par le Conseil. Le conseil encourage ses résidents, les entreprises et les parties prenantes à se tenir au courant des nouvelles du conseil.

Un rapport sur la piscine municipale en 2023 a été présenté pour souligner les événements spéciaux organisés, l'horaire, l'assistance et les donateurs locaux.

Un rapport trimestriel de l'Agence ontarienne des eaux (AOE) a été présenté pour la période d'avril à juin 2023. Une mise à jour a également été fournie au conseil sur les mesures prises à ce jour pour résoudre les problèmes de décoloration de l'eau dans les 5e et 6e rue et sur les travaux correctifs qui se poursuivront.

Le conseil a approuvé une augmentation de salaire de 3,5 %, à compter du 1er juin 2023, pour le personnel administratif de la municipalité, les pompiers volontaires du service d'incendie de la SRF et les membres du conseil.

Une nouvelle ligue de pickleball devrait voir le jour en 2024 et utiliser le plancher de l'aréna. La Ville examinera la possibilité de financer l'achat d'équipement.

Le conseil a approuvé une prolongation du financement du projet de parc industriel.

La province propose actuellement de modifier la façon dont l'aménagement du territoire est réalisé par le biais de la " Déclaration provinciale d'aménagement " qui remplacerait l'actuelle " Déclaration de politique provinciale " ainsi que d'autres documents d'aménagement. Un examen de la "Déclaration provinciale d'aménagement du territoire" sera effectué et un rapport sera présenté au conseil pour examen ultérieur.

Le Bureau de santé de Porcupine a envoyé une demande au ministre de l'Environnement, de la Conservation et des Parcs pour l'installation de stations de surveillance de la qualité de l'air dans la région du Bureau de santé de Porcupine.

Le conseil municipal soutient d'autres municipalités dans leur pétition adressée à la province pour l'aider à réglementer les locations à court terme.

Le conseil a entamé l'examen de ses politiques en matière d'emploi, les politiques relatives aux congés ayant été adoptées lors de la réunion du conseil du 5 septembre.

Les réunions régulières du conseil sont ouvertes au public à l'hôtel de ville et peuvent être visionnées virtuellement. Pour plus d'informations, les résidents sont invités à consulter l'ordre du jour complet et les détails sur le site <https://townofsmoothrockfalls.civicweb.net/Portal/>.